

# The Silk Road Festival

## Damascus - Islamic Tourism

In a historical scene on the coast of the Syrian city of Taratus, at the waterfront of the Old City, there was a reinactment of the merchant fleets coming from the west, through the Mediterranean, to meet the caravans coming from the east, through Bilad Al-Sham, to renew the meeting between east and west on this blessed land, Syria.



Jorhia Program

رقص فلكلوري

This was the opening scene of the Third Silk Road Festival, attended by hundreds of Arab and foreign journalists, who came to join the Syrian people on International Tourism Day.

Art and culture featured prominently in the festival this year. Many folklore groups came from friendly states. There were many exhibitions of pictures, fine art, crafts and silk making. There were several sports activities, such as marathon running and boat races. There was also a seafood festival, the delicacy for which Taratus is famous.

The Minister of Tourism, Dr. Saadallah Al-Qala'a, held a press conference to emphasise the unique location of Syria which enabled it to become a centre for commercial and cultural exchanges. He expressed his wish that tourists will come again from east and west to meet in Syria as they did in the past. He also mentioned that five cities took part in this year's festival: Taratus, Aleppo, Hams, Lathiqiah and Damascus and featured different tourist attractions. He added that a new board for promoting tourism would be set up. ■

# مهرجان طريق الحرير

## دمشق - السياحة الاسلامية

في مشهد تاريخي تمثيلي رائع وعلى شواطئ مدينة طرطوس الساحلية السورية وأمام الواجهة البحرية للمدينة القديمة وصلت القوافل التجارية البحرية القادمة من الغرب عبر البحر المتوسط لتلاقي القوافل التجارية البرية القادمة من الشرق عبر بلاد الشام ليتجدد اللقاء بين أهل الشرق والغرب على أرض الخير والبركة. أرض سورية.



Acting scene

مشهد تمثيلي

هذا المشهد الجميل كان بداية حفل افتتاح مهرجان طريق الحرير الثالث الذي حضره مئات الصحفيين العرب والأجانب والعديد من المخطات الفضائية العالمية التي حضرت إلى سوريا خصيصا لتغطية وقائع المهرجان ولشاركة الشعب السوري احتفالاً به بمناسبة يوم السياحة العالمي.

الفن والثقافة كان لها نصيب كبير في مهرجان هذا العام والتي تمثلت بمشاركة الفرق الشعبية من الدول الصديقة، كما تم أثناء المهرجان افتتاح العديد من معارض الصور والفن التشكيلي والصناعات التقليدية وتصنيع الحرير. كما شمل بعض النشاطات الرياضية ومنها سباقات الماراثون وسباق الزوارق ومهرجان المأكولات البحرية والتي تتميز بها مدينة طرطوس الساحلية.

وقد عقد وزير السياحة السوري الدكتور سعدالله آغا القلعة مؤتمراً صحفياً قال فيه إن موقع سورية الجغرافي المتميز جعلها مركزاً للتبادل التجاري والثقافي بين دول العالم وجعل شعبها رمزاً للتفاعل الخلاق بين الأمم والحضارات. وتمنى الوزير أن تأتي القوافل السياحية من الشرق والغرب لتلتقي في سورية كما كانت القوافل التجارية في السابق. وأضاف أن نشاطات مهرجان هذا العام شملت خمس محافظات سورية هي طرطوس وحلب وحمص واللاذقية ودمشق بهدف إظهار تنوع منتجنا السياحي. كما أوضح أنه سيتم استحداث هيئة متخصصة للترويج السياحي والتي ستسهم في دعم التوجه الرسمي والشعبي السوري لدعم السياحة بكل ما يتطلب هذا الدعم. ■